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Partisanship

Partisanship بصالتَّع

Partisanship

ذَم التَّعصبِ

1هنُقن عالإيمانِ م قرِب فقَد خَلَع لَه بصأو تُع بصن تَعم :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِه‏ال رسول :افـ ال.

هنُقن عم رِبقَةَ الإسلام فقَد خَلَع :نَقل وف.

1– The Prophet (S) said, ‘Whoever is bigoted or partial [to a false cause], or incites partisanship around
himself and his own causes [unlawfully], the knot binding him to faith is untied from around his neck.’
[al-Kafi, v. 2, p. 308, no. 2]

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): من كانَ ف قَلبِه حبةٌ من خَردلٍ من عصبِية بعثَه اله‏ُ يوم القيامة مع أعراب2ِ
ةيلالجاه.

2– The Prophet (S) said, ‘Whoever contains even a mustard seed’s weight of partisanship in his heart,
Allah will raise him on the Day of Resurrection among the tribes of pagan and clannish Arabia.’ [al-Kafi,
v. 2, p. 308, no. 3]

ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله): لَيس منّا من دعا إل عصبِية ، ولَيس منّا من قاتَل (عل) عصبِية ، ولَيس منّا3
ةبِيصع لع ن ماتم .
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3– The Prophet (S) said, ‘One who calls to partisanship is not one of us, nor one who fights for a bigoted
cause, nor one who dies a partisan.’ [Sunan Abi Dawud, no. 5121]

4ه‏ِ إمامال دُوفع ، هصللأ لَيهع بصوتَع ، هبِخَلق مآد لع ـ: فافتَخَر إبليس ذَم ـ ف (لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
يـة ، وادرعَ لباس التَّعززِ ، المتَعصبين ، وسلَف المستَبِرين ، الّذي وضع أساس العصبِية ، ونازَعَ اله‏َ رِداء الجـبر
ناعَ التَّذَلُّلق وخَلَع.

4– Imam Ali (a.s.), condemning Iblis [Satan], said, ‘So he felt proud of his own creation over Adam’ s,
and was racist against him because of his origin. The enemy of Allah, therefore, is the leader of all racist
bigots, and the forefather of all those who consider themselves superior, who laid the very foundation of
bigotry, and tried to wrest the cloak of might from Allah, and assumed the garb of exultation having shed
the veil of self-abasement.’ [Nahjul Balaghah, Sermon 192]

5لجى الررها أن يبلَيها صاحع أثَمي ةُ الّتبِيصـ: الع ةبِيصالع نع ئلا سـ لَم (لامالّس لَيهع) العابدين زين ـ الإمام
هقَوم عينأن ي ةبِيصالع نن مول ،هقَوم لجالر بحأن ي ةبِيصالع نم ولَيس ، آخَرين يارِ قَومن خخَيراً م هقَوم رارش
الظُّلم َلع.

5– Imam Zayn al-Abidin (a.s.) said, ‘Blameworthy and punishable partisanship is when a person
considers the evil people of his own community to be better and prefers them over the good people of
another community. It is not considered partisanship or bigotry to love one’s own community, rather it is
when a person loves them in spite of their wrongdoing and aids them therein.’ [al-Kafi, v. 2, p. 308, no.
7]
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مدوحالم بصالتَّع

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): فإن كانَ لابدَّ من العصبِية فلْين تَعصبم لمارِم الخصالِ ، ومحامدِ الأفعالِ ،6
، ةغيببِالأخلاقِ الر ، القَبائل عاسيببِ ، ويريوتاتِ العن بم داءوالنُج داءجلَت فيها المتَفاض مورِ ، الّتالا نحاسوم
فاءلجِوارِ ، والول فظالح نمدِ ملالِ الحخبوا لصفتَع . ةحمودوالآثارِ الم ، ليلَةوالأخطارِ الج ، ةظيمالع والأحلام
لخَلقوالإنصافِ ل ، لقَتلل والإعظام ، غالب نع ِفوال ، برِ ، والأخذِ بِالفَضللل ةيعصوالم ، ِلبِرل ةوالطَّاع ، بِالذِّمام
.، والظم للغَيظ ، واجتنابِ الفَسادِ ف الأرضِ

6– Imam Ali (a.s.) in his disparaging sermon [against Satan] said, ‘And if you cannot avoid partisanship,
then let your partisanship be for virtuous qualities, praiseworthy acts, and admirable matters with which
the dignified and noble chiefs of the Arab households and the notables of the tribes distinguished



themselves, such as attractive manners, great ambitions, momentous positions, and praiseworthy feats.
So be partisans of praiseworthy characteristics like protection of one’s neighbour, fulfilment of rights,
obedience of good people, opposition to the haughty, adoption of virtue, abstention from intimidating
others, shunning bloodshed, doing justice to people, suppressing anger, and avoiding corruption in the
land.’ [Nahjul Balaghah, no. 192]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): إن كنتُم لا محالَةَ متَعصبين فتَعصبوا لنُصرة الحق وإغاثَة الملهوف7ِ

7– Imam Ali (a.s.) said, ‘If you absolutely must be partisans to a cause, then does so to support the truth
and to bring solace to the troubled.’ [Ghurar al-Hikam, no. 3738]
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